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http://stopbaptistpredators.org/index.htm 
 

Leader of Missouri Baptists resigns, St. Louis Post-Dispatch, 1/10/11 (David Tolliver resigned "due to 
immoral behavior with a woman." Also includes discussion of David Clippard's resignation.) 

Sturtevant gets seven years for sex assault, The Sun Journal (Lewiston, Maine), 1/6/11 (Kurt W. 
Sturtevant)(At sentencing, his pastor, Rev. Glenn Carver of Pleasant Street Baptist Church, said "He 
has consistently shown himself as a gentle and kind man.") 

Church backing pastor jailed on molestation charges, ABP, 1/2/11 (Tom Gene Daniels)  

Church board supports pastor jailed in sex case, Modesto Bee, 1/2/11 (Tom Gene Daniels)  

Rio Linda church stands behind pastor after arrest, FOX 40 (KTXL-TV Sacramento), 1/1/11 (Tom 
Gene Daniels) 

Rio Linda pastor arrested for child molestation, News 10 (Sacramento), 12/30/10 (Tom Gene 
Daniels)(with video)  

Rio Linda pastor charged with child molestation, Sacramento Bee, 12/30/10 (Tom Gene Daniels)(with 
video)  
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http://groups.yahoo.com/group/strajerul/message/353 

Scandal in Romania  

cu un teolog american pro-gay 

 
Publicat in: Special . de Andrei Bãdin  

 
Teologul american pro-homosexuali, Iain Torrance  (foto), si-a contramandat vizita la Universitatea 
Baptista EMANUEL din Oradea ca urmare a protestelor si scandalului starnit de convingerile sale. Rev. 
Ioan S. Pop, Religious rights observer - Romania, scrie intr-un mesaj pe care mi l-a transmis: 

"Asteptam insa acum ca initiatorii si deschizatorii de usi largi pacatului, Dr. Paul Negrut, Dr. Corneliu C. Simut 
si dr. Marius Cruceru sa-si ceara scuze publice pentru ultragierea memoriei si reputatiei conservatoare 
evanghelice a Uniunii Bisericilor Baptiste din Romania si sa renunte definitiv la Scoala de Barbati gay din 
Romania! Semnalez totodata ca dr. Marius Cruceru, speriat de socul si scandalul creat de vizita iminenta a 
teologului pro-gay I. Torrance a sters de pe site-ul sau reclama si apologia facute cu citeva zile in urma 
teologului liberal Iain Torrance."  

 
Pagina de net stearsa de Marius Cruceru semnalata de Pop nu a disparut cu totul. O puteti citi in continuare. 
Scandalul Torrance a provocat o mare agitatie printre baptisti: 
 
Eveniment la Univ. EMANUEL Oradea! 
October 25th, 2007  

http://groups.yahoo.com/group/strajerul/message/353
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http://209.85.135.104/search?q=cache:s-hoPvP6SLsJ:patratosu.wordpress.com/2007/10/25/eveniment-la-
ueo/+IAIN+TORRANCE+ORADEA&hl=en&ct=clnk&cd=2 

 
In prima jumatate a lunii noiembrie are loc un eveniment deosebit la Universitatea Emanuel: inaugurarea seriei 
de prelegeri 'John Bunyan'. Primul invitat este rectorul Seminarului Teologic Princeton, Dr. Iain Torrance, 
profesor de Patristica. Programul contine teme de teologie istorica, dar si teme de mare actualitate. 
36 comments to "Eveniment la UEO!" 
 
Dr. Marius Cruceru a scris:  
draga Rcc, pot participa si fosti studenti si cred ca este deschis publicului. 
 
by patratosu October 25th, 2007 at 10:34 pm  
 
 
 
Un invitat de la [Seminarul Teologic] Princeton la Emanuel? Primul gand care mi-a venit in minte: nu e fratele 
(?) asta care vine prea liberal pt Emanuel??? 
Seminarul T. Princeton e destul de departe de 'evanghelici' din cate stiu eu…?  
 
by evedyahu October 25th, 2007 at 10:53 pm  
 
Da, prelegerile 'Bunyan' sustinute in acest an de Iain Torrance - desi organizate cu precadere pentru studentii 
Universitatii Emanuel - sunt deschise publicului larg. Asadar, poate participa oricine doreste, mai cu seama 
fostii nostri studenti, adica absolventii UEO. Singura conditie este cunoasterea cat de cat a limbii engleze. 
Prelegerile se tin in limba engleza si NU VA EXISTA TRADUCERE SIMULTANA tocmai pentru a-i oferi 
invitatului nostru cat mai mult timp pentru prelegerile propriu-zise in cele doua ore pe care le are la dispozitie. 
Va asteptam cu drag pe toti!  
 
by Corneliu C. Simut October 25th, 2007 at 11:01 pm  
 
Marius Cruceru a scris:  

 
La [Seminarul T.] Priceton sint oameni si oameni, una este directia seminarului si alta este omul. Las asa, sa fie 
spre dezamagirea, surpriza si uimirea celor care ne considera "batuti in cap" si pe laturi (deci cu capete patrate, 
nu?). Dr. Torrance este profesor de patristica, domeniu in care nu prea avem dispute. Uita-te pe lista 
subiectelor, nu prea par liberale, nu? Oricum eu m-am "compromis" dupa Scoala de vara, nu? Am primit destula 
batjocora pentru ca i-am adus pe unii care in timpul lor liber beau "suc de orz"[wisky] si citesc Brumaru! Nu-i 
de vina Univ. Emanuel Oradea, ci numai "oile ei negre" pentru acest eveniment. Dati aici, daca iese ceva prost.  
 
by patratosu October 25th, 2007 at 11:01 pm  
 
Dr. Marius Cruceru a scris:  

 
Daca iese bine, felicitati-l pe dr. dr. Corneliu Simut, el este principalul "vinovat" ca dr. Torrance este aici. Se 
pare ca avut efect. Asta imi place, perplexitatea. Probabil asta ar trebui sa fie conditia in care ar trebui noi sa 
traim ca urmasi ai lui Cristos. Sa cream in preajma noastra starea permanenta de perplexitate.  
Daca este nevoie ma explic cu exemple.  
 
by patratosu October 25th, 2007 at 11:09 pm  

http://209.85.135.104/search?q=cache:s-hoPvP6SLsJ:patratosu.wordpress.com/2007/10/25/eveniment-la
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Intr-adevar. M-am uitat la subiecte. Ma astept ca Iain Torrance sa aiba o parere despre Creatie, diferita de 
Emanuel, si de asemenea despre Hawerwas, Gademer…? Eu nu scriu ca sa "dau/[lovesc]", ci doar sunt sincer 
surprins de invitatie. Mi se pare ca scoala voastra e mai "deschisa" decat ma asteptam eu…dar probabil ca am 
informatii incorecte despre voi.  
Nu stiu nimic despre scoala [voastra] de vara… 
 
by evedyahu October 25th, 2007 at 11:15 pm  
 
Marius Cruceru a scris:  

 
Te-as intreba de unde ai informatiile despre noi, dar ma abtin ca am banuielile mele!  
 
by patratosu October 25th, 2007 at 11:18 pm  
 
Dr. Corneliu Simut a scris: Il stiu pe Iain Torrance de cand mi-a fost profesor la Aberdeen, in urma cu multi 
ani. L-am auzit de cateva ori tinand prelegeri despre Ioan Gura de Aur si, dupa parerea mea, merita sa-l auzim 
vorbind despre domeniile pe care le stapineste. Omul [asta] chiar stie ce spune. La urma urmelor, pe studenti 
nu-i putem tine 'in laborator' la nesfarsit. Odata si odata, tot scot nasul in lume si aud toate cele [despre 
homosexualitate]. Acum, insa, nu cred ca vom auzi mari grozavii in afara unor prelegeri cu adevarat competente 
in domeniile anuntate deja. Pentru grozavii, dintre cele mai grozave, ar trebui sa-i invitam pe Edward 
Schillebeeckx, Hans Kueng sau Don Cupitt, ca sa dau doar cateva exemple. Marius Cruceru are dreptate: sunt 
oameni si oameni la Univ. Princeton (ca peste tot, de altfel), insa Iain Torrance - dincolo de convingerile sale 
strict personale [pro-gay] - este un om deosebit. Despre asta, probabil cu alta ocazie…  
 
by Corneliu C. Simut October 25th, 2007 at 11:27 pm  
 
 
 
Marius Cruceru, nu stiu cine e Iain Torrance si nu stiu care e directia Universitatii Emanuel dar Cristi Rata 
(evedyahu) are dreptate sa puna intrebarea. Poti spune ca sunt oameni si oameni dar in Statele Unite ar fi o 
minune ca un "conservative evangelical" sa fie lasat in pace la Univ. Princeton sau orice alta "ivy-league".  
 
by Daniel Buda October 26th, 2007 at 1:44 am  
 
Fratilor, 
 
Sunt sigur ca Iain Torrance va fi f. bun si e un expert pe patristica (stie ce spune) etc. Daca as fi in zona, as 
merge si eu la aceste prelegeri. Eram doar surprins ca Univ. Emanuel coopereaza cu oameni care probabil nu s-
ar clasifica pe ei insisi ca si evanghelici. Sa pun problema putin diferit: de ce este invitat la prelegeri un om cu 
vederi (cred eu) mult mai liberale decat a unor profesori care au zburat de acolo pt. mai putin? Sau - daca nu am 
accepta ca un om cu vederi liberale ca Iain Torrance sa fie profesor la noi - putem sa-l invitam la prelegeri? Daca 
erau prelegeri de 'lucru manual' sau 'atelier' intelegeam…dar considerand subiectul, sunt surprins:)  
Eu sunt de acord cu domnul Corneliu Simut ca studentii nu pot fi tinuti 'in laborator' la nesfarsit, dar ai grija ca 
am auzit ca altii au zburat de acolo de la scoala pt atitudini din astea (?):):) [homosexuale]  

 
Dar poate sunt gresit. Adevarul e ca informatiile mele despre Univ. Emanuel sunt de pe "strada" (nu stiu ce 
banuieste Marius Cruceru). Ce am auzit si eu de la unul si altul (nu de la o singura persoana). Si daca sunt gresit 
- va rog sa ma iertati. Totusi - ma tot gandesc ca John Bunyan [s-ar intoarce in mormintul lui daca ar stii ca un 
liberal pro-gay ca I. Torrance va conferentia sub egida numelui lui] - may "turn in his grave" knowing that his 
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lectures are inaugurated by someone with views so DIFFERENT than his. :):) - Un Al Mohler, John Piper, 
Michael Haykin, Joel Beek etc. would have been more appropriate - I believe (?).  
 
Cu dragoste si umor (desi imi dau seama ca poate voua nu vi se pare 'funny')! 
 
by Cristi October 26th, 2007 at 4:39 am  
 
Dr. Corneliu Simut a scris: Aici nu-i vorba de faptul ca Iain Torrance nu e evanghelic "ca noi". Chestia cu 
intorsul in mormant al lui Bunyan nu-si are locul in discutia de fata. Pana una alta, escatologia noastra e 
diferita, dar asta-i alta treaba. Nici nu-i vorba despre cei care au plecat din aceasta scoala. Intr-adevar, stiti cam 
multe "de pe strada". Organizarea unor conferinte academice, insa, e o chestiune cu totul diferita de cursurile si 
seminariile pe care le tinem cu studentii. Fiti siguri ca la prelegerile Bunyan vor veni evanghelici sadea ca noi. 
Va mirati ca l-am invitat pe Iain Torrance? Ma mananca limba sa va spun pe cine am mai fi vrut sa invitam, dar 
fac bine si tac din gura. La noi in scoala a fost si Andrei Marga, daca tineti minte, si nici dumnealui nu-i 
evanghelic. Aceasta conferinta nu vrea altceva decat sa ne pregateasca studentii expunandu-i la tot felul de 
teologii, fara sa ne ascundem dupa deget de evanghelici ce suntem. Daca suntem intr-adevar asa cum suntem, 
atunci vom ramane asa indiferent cine vine si ne tine prelegeri.  
 
by Corneliu C. Simut October 26th, 2007 at 7:59 am  
 
De acord cu argumentatia ta din ultimul comentariu, Corneliu, dar atunci nu mai incercati sa argumentati de 
genul "sunt oameni si oameni la Princeton".  
Totusi, omul nu este doar un profesor ci chiar rectorul, conducatorul acestei institutii. Mi s-ar parea ipocrizie ca 
liderul sa fie mai putin liberal decat institutia si nu cred ca e cazul, pentru ca spuneti ca profesorul Torrance e 
un om deosebit.  

 
Din toata discutia asta eu raman cu o intrebare: nu cumva se face prea mare caz intre baptistii din romania cu 
povestile "liberali" si "conservatori"? prea multe tabere… Nu facem oarecum din tantar armasar, cum ar spune 
cineva?  
vad ca lumea descopera tot mai mult ca "UEO nu e atat de batuti in cap" cum se credea.  
 
Nadajduiesc sa fie un eveniment fericit si sa aiba toti participantii de invatat din aceasta. V-ati gandit ca 
eventual sa trimiteti o invitatie oficiala de participare celorlalte institutii de invatamant superior evanghelice 
din Romania? poate nu ar strica, e doar o sugestie.  
 
by mircea October 26th, 2007 at 8:34 am  
 
Marius Cruceru a scris:  

 
draga Cristi, vin, vin, 
Ce parere ai de Ravi Zacharias in 2009, tot aici? HA? Spui de profesori care "au zburat". Nu ne-am gindit sa il 
angajam pe Torrance . Una este sa fii angajat, sa te identifici si sa porti numele universitatii cu tine, alta este sa 
fii invitat. In vara au venit pe aici tot felul de oameni la scoala de vara si alte activitati. Nu s-au identificat cu 
scoala si nici noi nu i-am confundat drept colegi sau colaboratori. Daca imi vine cineva in vizita, nu il iau de 
rudenie, da?  
 
Draga Dane, iata ca se intimpla si minuni, Dumnezeu ne-a sfatuit sa fim buni cu "vrajmasii nostri"; cine stie 
poate Torrance pleaca schimbat de la noi.  
 
by patratosu October 26th, 2007 at 8:36 am  
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Eu nu tin minte de [Dr. Andrei] Marga, pt ca nu sunt la curent cu ce se intampla pe acolo. Oricum - banuiesc ca 
Marga nu a zis ca e teolog si nu a tinut o prelegere de teologie sau patristica. Eu inteleg ce zici despre conferinte 
academice si sunt (rezervat) de acord. Sunt doar surprins - atata tot (in special ca e conferinta de inaugurare) ca 
Emanuel permite asa ceva (fara sa judec [cel putin momentan] daca e bine sau rau). Sincer sa fiu, am studiat 
putin despre cine e I. Torrance, dar prefer sa nu mai zic nimic, ca poate e mai bine (poate revin pe tema asta). 
Cu privire la "strada." E o expresie oarecum incorecta.  

  

Stiu si eu ce am auzit de pe la studenti, fosti profesori, actuali profesori etc (ca si majoritatea romanilor care stiu 
ceva despre Emanuel). Nu cred f multe din cate am auzit (cel putin cele rele). Si in general am o parere frumoasa 
despre Emanuel, Perichoresis etc…Bineinteles, nimeni (nici Emanuel, nici eu etc) nu e perfect. Toti avem 
greselile noastre. Important e sa ni le recunoastem cand le facem. So help me/us God! P.S. Recunosc ca tot sunt 
oarecum suparat ca Torrence vorbeste la o conferinta sub numele lui Bunyan - dar ma abtin sa zic mai mult. 
 
by Cristi October 26th, 2007 at 8:36 am  
 
eveniment reusit vroiam sa zic  
 
by mircea October 26th, 2007 at 8:38 am  
 
Dr. Marius Cruceru a scris:  
Draga Mircea, repet, un invitat sau altul nu vorbesc mare lucru despre politica de ansamblu a institutiei cu 
pricina. Speranta mea este ca acolo unde Torrance "calca in strachini" sa primeasca intrebari, sa se nasca 
dezbateri, etc.  
 
Distinctia evanghelic liberal ramine in ciuda oricaror invitati, asa cum nici in alte dati n-am anulat distinctiile 
baptist-ortodox, ortodox-catolic pentru ca am avut in scoala [la Univ. Emanuel] examinatori externi (la licente, 
spre exemplu) ortodocsi, catolici etc.  
 
by patratosu October 26th, 2007 at 8:40 am  
 
Daniel Buda a scris: [Marius ai spus mai sus]: "Dumnezeu ne-a sfatuit sa fim buni cu "vrajmasii nostri", cine stie 
poate Torrance pleaca schimbat de la noi."  
 
De aici si pina la a-i invita sa ne invete este alta poveste. 
Apropos, fa un search la wikipedia cu numele lui (nu ca e ultima autoritate in ceea ce-l priveste). Poate va tine si 
altfel de lecturi de "tolerance" [toleranta fata de pacat si vicii sexuale].  
Sa dea Domnul sa plece schimbat. 
Nu Marius, minuni de felul asta nu se imtimpla. Ar fi frumos dar nu-i adevarat. 
Weekend placut! 
 
by Daniel Buda October 26th, 2007 at 8:43 am  
 
Mircea a scris: Ce vreau sa zic este doar ca "uite ca putem face unele lucruri impreuna". nu am pricep la 
patrologie deloc dar sunt convins ca participantii interesati vor avea de invatat din acel eveniment. mai ales daca 
se vor starni dezbateri pe "calcari in strachini" :)"evanghelici conservatori" contra "evanghelic liberal" . Nu am 
deranjeaza deloc abordarea UEO, ba chiar zic ca e binevenita. Daca nu zicea Cristi ceva, in ignoranta mea 
sanatoasa in aceste aspecte, habar nu aveam ca e liberal sau democrat omul.  
 
O paranteza. (la Congresul [UBR], cand fratele Bunaciu a zis ca l-a intrebat cineva in curte daca e liberal m-am 
gandit: "si ce e cu asta, nu are voie omul sa aiba opinii politice?" abia mai tarziu am inteles in context ca era 
vorba de altfel de "liberal".) 
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by mircea October 26th, 2007 at 8:53 am  
 
http://en.wikipedia.org/wiki/Iain_Torrance  
 
by Daniel Buda October 26th, 2007 at 8:57 am  
 
Continui sa ma abtin - dar cu greu!  
 
by Cristi October 26th, 2007 at 9:08 am  
 
Marius Cruceru a ascris:  
atunci abtine-te, ca azi e zi de post, Cristi  
 
Urmatorul [invitat] va fi "Cardinalul" [Papa] Ratzinger , sa ne povesteasca de ce numai Biserica Catolica e 
Biserica  
by patratosu October 26th, 2007 at 9:21 am  
 
Ce-i socotit "liberal" in teologia ortodoxa- scoala pariziana de exemplu- ar fi socotit culmea conservatismului in 
bisericile metodista sau prezbiteriana, dar si in alte comunitati protestante. 
 
by CNI October 26th, 2007 at 9:27 am  
Ciprian S. a scris: Mie mi se pare o idee superba! si abia astept sa vina si numele vehiculate de Patratosu 
[Marius Cruceru]'. 
SA NE ANUNTATI DIN TIMP! 

Toata discutia se invarte, de fapt, in jurul paradigmelor: Hristos impotriva culturii, deasupra ei, etc. Stiu, veti 
spune ca nu este vorba de cultura, ci de teologia tratita,etc.  
Dar ma bucur ca UEO doreste sa scoata intelecuali, nu semidocti care nu citesc decat Biblia! 
Cat despre A.Marga: mi-a fost profesor la un masterat si e un "arstocrat"(la fel ca alte cadre "crescute"in mediul 
laic), ceea ce nu pot spune,din pacate, despre toti academicii baptisti (eu-personal am fost dezamagit de prestatia 
unora; apropo, cum vi se pare ca un teolog baptist sa spuna la un curs la UBB Cluj ca poate tine locul oricui de 
la acel program de masterat?…si daca ar fi fost vorba numai de Marga si era mult prea-mult!).  

 
Avem nevoie de o viziune a schimbarii "enclavei" baptiste si, cred eu, ca interactiunea cu varfurile momentului 
pot face numai bine (pornind de la premisa ca suntem inradacinati in Hristos!). 
Deci, sa vina Hans Kung si Ravi Zacharias!  
 
by CiprianS October 26th, 2007 at 9:59 am  
 
Dr. Corneliu C. Simut a scris: Sunt de acord cu CiprianS (nu stiu cine e), mai putin cu afirmatia ca UEO vrea sa 
scoata intelectuali. Nu, nu vrem sa scoatem intelectuali; asta o poate face orice alta universitate. UEO vrea sa 
scoata slujitori ai bisericii lui Cristos, care insa sa fie in stare sa deosebeasca bine duhurile, sa fie incercati in 
orice invatatura si sa il predice pe Cristos cu toata convingerea. Prelegerile Bunyan sunt o modalitate de a le 
prezenta studentilor teologia din zilele noastre asa cum e ea, cu bine si rele si mai ales cu rele. Vad, totusi, ca n-
are rost sa explic cine va mai veni si cine nu. N-avem cum sa-i multumim pe toti.  

  

Pentru cei nemultumiti insa am o veste destul de proasta: evanghelicii nostri nu sar intotdeauna la comanda si 
nici nu vin cand vrem noi. Sa nu-si inchipuie cineva ca Iain Torrance a venit la noi doar pentru ca nu are unde 
merge. Totusi, a hotarat sa vina in perioada in care am reusit noi sa organizam conferinta. Am avut aceleasi 

http://en.wikipedia.org/wiki/Iain_Torrance


8 

 

discutii cu Perichoresis. Pana n-am luat taurul de coarne, revista a baltit (de fapt, nici macar n-a baltit), n-a iesit 
si totul a fost bine. In clipa in care am scos-o in cele din urma, au inceput problemele: ba ca nu-i suficient de 
evanghelica, ba ca una, ba ca alta. Nu ma deranjeaza criticile.  

  

Ma deranjeaza, in schimb, faptul ca dintre toti evanghelicii pe care i-am contactat de cinci ani incoace, foarte, 
foarte, foarte putini - dezamagitor de putini - s-au oferit sa ne ajute in privinta revistei. Nu vorbesc de proiecte 
de cercetare in care suntem obligati sa intram ca universitate, altminteri avem probleme cu evaluarile facute de 
minister. Sar toti sa ajute, mai putin evanghelicii nostri. Cei care ne ajuta sunt putini, insa multumim 
Domnului pentru ei. Nu-i poti chema insa tot pe ei la toate activitatile universitatii.  
 
by Corneliu C. Simut October 26th, 2007 at 11:00 am  
 
In data de 02.11.2007, John I. Pop a scris:  

OPRITI SACRILEGIUL ! 
 

Un teolog pro-gay & homosexuali - contestat in SUA, Iain Torrance - este invitat de rectorul Paul Negrut sa 
conferentieze in fata studentilor baptisti/evanghelici de la Universitatea Baptista EMANUEL din Oradea, 
compromitind astfel grav onoarea si invatatura Evangheliei si a Uniunii Baptiste din Romania ! Opriti-i! 

Trimiteti mesaje de PROTEST pe adresa electronica a Vice-Presedintelui U.B.R. si al Aliantei Evanghelice din 
Romania, Dr. Paul Negrut: < pauln@... >, a U.B.R.: < UniuneaBaptista@... >, si a prof. dr. Marius Cruceru: 

< Marius.Cruceru@... > , cit si comentariile voastre critice pe site-ul sau: 
http://patratosu.wordpress.com/2007/11/01/comunicatul-ueo-referitor-la-iain-torrance/  

 
Rev. Ioan S. Pop, Religious Rights Observer, Romania 

 

Universitatea Emanuel din Oradea -        COMUNICAT  
 
 

30 octombrie 2007 - http://www.emanuel.ro/   
 

Comunicat din partea Rectorului Universitatii Emanuel din Oradea privitor la invitatia prof. dr. Iain Torrance 
 

In anii '90 am cunoscut personal o parte din membrii familiei Torrance, o familie de teologi care exprima in 
conceptele cele mai rafinate doctrina despre Sfinta Treime.  

Ca urmare a acestui lucru i-am facut o invitatie dr. Iain Torrance pentru a tine o serie de prelegeri legate de 
aceste aspecte ale teologiei.  

 
Dupa ce anuntul nostru a ajuns la cunostinta publicului prin toate canalele, am fost sesizat ca in ultima vreme, 

de cind eu n-am mai tinut legatura cu dr. Iain Torrance, dinsul si-a schimbat pozitia cu privire la problema 
homosexualitatii si a facut afirmatii publice in sprijinul ordinarii pastorilor homosexuali si casatoriei intre 

persoane de acelasi sex.  
 

M-am vazut intr-o situatie foarte delicata din pricina acestui lucru si am cerut o consultare din partea Bordului 
de garati ai scolii [universitatii], atât din România, cât si din Statele Unite si am ajuns la urmatoarele concluzii:  

 
1. In cursul zilei de astãzi îi voi trimite o scrisoare dr. Torrance în care îi voi explica poziþia conservatoare a 

ºcolii noastre ºi faptul cã noi nu acceptãm poziþia dânsului în aceastã problemã.  
 

2. Prin urmare nu îl invitãm sã þinã prelegeri în cadrul seriei de conferinþe "John Bunyan".  

http://patratosu.wordpress.com/2007/11/01/comunicatul-ueo-referitor-la-iain-torrance/
http://www.emanuel.ro/
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3. Dar reformulãm ºi pãstrãm invitaþia pentru a participa la o dezbatere publicã pe temele asupra cãrora suntem 
în dezacord. Voi sta înaintea ºcolii împreunã cu dânsul pentru a apãra înaintea dumneavoastrã poziþia noastrã 

teologicã.  
 

4. Creºtini fiind într-o astfel de lume nu trebuie sã fugim ºi nici sã tãcem în faþa celor care au o altfel de pãrere.  
 

5. Dacã dânsul va accepta aceastã invitaþie, vom avea dezbateri publice cu toatã ºcoala ºi nu numai referitoare la 
aceste teme, sub auspiciile Departamentului de Cercetare Teologicã din cadrul Centrului de Cercetare al 

Universitãþii Emanuel din Oradea.  
 

6. Prezentãrile dr. Iain Torrance asupra subiectelor în care suntem de aceeaºi pãrere nu vor fi anulate, dar vor fi 
condiþionate de aceastã serie de dezbateri publice.  

 
7. Vã cer sã vã rugaþi pentru aceastã bãtãlie spiritualã.  

 
8. Constat cu durere cã teologi dãruiþi de Dumnezeu cu o mare capacitate de analizã teologicã au fost prinºi de 

spiritul vremurilor.  
 

9. Vã cer, de asemenea, sã vã rugaþi pentru dr. Iain Torrance ºi pentru grupul de teologi din care dânsul face 
parte.  

 
10. Nãdãjduind cã Domnul ne va da înþelepciune sã ne apãrãm public ceea ce credem din punct de vedere 

biblic, vã solicit ajutorul ºi parteneriatul în aceastã confruntare. „Cãci prin mãsuri chibzuite câºtigi bãtãlia, ºi 
prin marele numãr al sfetnicilor ai biruinþa." Proverbs 24:6  

 
Vã mulþumesc foarte mult pentru susþinerea de pânã acum!  

 
Le mulþumim ºi celor care vegheazã la bunul mers al ºcolii noastre ºi îºi exprimã opiniile prin susþineri sau 

critici constructive.  
 

Dumnezeu sã îºi scoatã Gloria Sa!  
 

Rector,  
 

Prof. Dr. Paul Negrut 
 

ULTIMA ORA - UPDATE IAIN TORRANCE!  
 

Update 01.11.2007 

 
In urma scrisorii trimise, profesorul Iain Torrance a acceptat invitatia in noii termeni si va participa la 
dezbaterile premergatoare prezentarilor.  
Evenimentele se vor desfasura in conformitate cu programul anuntat, dar prezentarile nu vor purta numele 
"John Bunyan".  
 
Rector,  
 
Prof. Dr. Paul Negrut 

__________________________________________________ 
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http://gebeleizis.org/apostazie/stiri/124-biserica-baptista-fals-in-declaratii.html 

Biserica Baptista, fals in declaratii 
Wednesday, 01 September 2010 03:21  
Uniunea Bisericilor Baptiste din Romania a vindut sotiei traficantului Perlitz un imobil la un pret 
mult subevaluat 
 
Saptamina trecuta a facut mare vilva descoperirea, in Gara de Nord, a arsenalului din coletul destinat 
Irenei Perlitz. Pachetul a fost trimis de fostul sot al acesteia, Robert Perlitz, dat in urmarire prin 
Interpol, in anul 1999, pentru un prejudiciu de 12 miliarde de lei produs in Romania. 

 

Foto: Vasile Talos 

Evenimentul a readus in atentia noastra personajul misterios Robert Perlitz, bine cunoscut atit in 
cercurile interlope, cit si in ?high life?-ul Capitalei. Barbatul cu tripla cetatenie (romana, germana si 
israeliana) a fost, la vremea respectiva, prieten cu nume sonore de PSD-isti, dar si cu oameni intrati in 
cercul de banuiti ai Departamentului Crima Organizata din IGP. Ba chiar l-a avut ca angajat pe un 
director al Corpului de Control al guvernului (Ion Murgea, care era si cenzor la firma prin care Perlitz 
a escrocat o multime de romani). Disparitia lui i-a bucurat pe multi. In urma lui au ramas insa vrafuri 
de documente care demonstreaza, printre altele, ca nu conteaza religia atunci cind este vorba de 
afaceri. Intre 1993 si 1997, evreul Robert Perlitz a incheiat cu Uniunea Crestina a Bisericilor Baptiste 
din Romania cel putin doua tranzactii, afaceri prin care i-a ajutat pe citiva oameni din conducerea 
bisericii sa-si insuseasca aproximativ doua sute de mii de dolari si sa pacaleasca statul. 
 
Relatia lui Perlitz cu sefii Uniunii Bisericii Baptiste din Romania a inceput in 1993, cind Laura Irene 
Perlitz batea Bucurestiul pentru a gasi o vila. Robert Perlitz ii promisese ca dar de nunta, proaspetei 
sale sotii, o vila pe masura afectiunii sale. Nu raminea decit ca Irene sa o gaseasca si, indiferent de pret, 
sa o achizitioneze. Intimplarea a facut ca pe placul Irenei Perlitz (fosta Apetrei) sa fie chiar vila pe care 
Biserica Baptista dorea de mult sa o vinda: un imobil cu doua etaje si teren de 187,85 metri patrati, 
situata la numarul 20, pe strada Dr. Ion Atanasiu, din cartierul Panduri al Capitalei. Tocmeala a fost 
foarte scurta. Presedintele de atunci al Uniunii Baptiste, Vasile Talos, isi aminteste ca s-a intilnit cu 

http://gebeleizis.org/apostazie/stiri/124-biserica-baptista-fals-in-declaratii.html
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Robert Perlitz la vila si a fost de acord cu vinzarea-cumpararea. Si, cam atit, deoarece Talos pretinde ca 
nu stie nimic despre pretul tranzactiei. Nici nu este de mirare, intrucit misterul legaturii de afaceri 
dintre Talos si Perlitz isi are originile tocmai in acest pret. In actul semnat in fata notarului de stat 
Paula Teodorescu figureaza doar 10 milioane de lei (cam 10.000 de dolari la vremea respectiva). In 
registrele Bisericii, insa, vila apare ca vinduta cu 100.000 de dolari, ceea ce inseamna ca Biserica 
Baptista din Romania a inselat statul cu o suma uriasa. Dar, culmea, nici macar pretul din catastifele 
bisericii nu este cel real. Adevarata suma pe care Perlitz a dat-o oamenilor uniunii, este mult mai mare. 
Conform unui act secret, al carui original a ajuns in posesia ziarului nostru, Robert Perlitz i-a dat 
Bisericii Baptiste 230.000 de dolari! Documentul pe care-l reproducem in facsimil, specifica limpede 
?Noi, partile semnatere, declaram in mod expres ca pretul real al vinzarii... este de 230.000 de dolari... 
si nu de zece milioane de lei cit apare in actul autentic de vinzare cumparare?. 
In buzunarele cui a intrat diferenta de 100.000 de dolari, nu am descoperit. Actele au fost semnate, din 
partea Uniunii Baptiste, de catre Simion Tamas. Vasile Talos, fostul sef spiritual al baptistilor din 
Romania ne-a declarat: ?Tamas a fost imputernicit de conducere sa se ocupe de acte. El stie ce s-a facut 
cu banii. Nu-mi amintesc si nici nu am discutat cu Robert Perlitz vreun pret. Doar mi-am dat acordul 
de vinzare, la intilnirea cu el?. In replica, Simion Tamas, care l-a inceput a pretextat ca memoria l-a 
lasat in multii ani scursi de atunci, ne-a intrebat cu aer neputincios: ?Cum credeti ca puteam sa fac eu, 
de capul meu, lucrurile astea? Ginditi-va si dumneavoastra! Binenteles ca a stiut (Talos - nota red)! Eu 
doar am executat niste ordine?! Asadar, 100.000 de dolari, in fisicuri prinsi cu banderole rosii (asa cum 
s-au scos din banca de la Frankfurt si cum au fost trecuti ilegal pe sub nasul vamesilor de pe Otopeni), 
au intrat in buzunarele unuia dintre cei doi - Vasile Talos ori Simion Tamas. 

Afaceri cu un urmarit prin Interpol 
 
A doua afacere dintre Biserica Baptista si Robert Perlitz s-a desfasurat intre 1994 si 1995. Fostul sef al 
Uniunii, Vasile Talos, recunoaste ca s-a intilnit cu actualul urmarit prin Interpol si au discutat 
posibilitatea unui imprumut de 100.000 de dolari, pe numele Bisericii. ?Banii ne erau necesari pentru 
a demara constructia unui campus studentesc, pentru a pregati proiectul?, spune el. Biserica Baptista 
din SUA (sponsorul fidel al Uniunii), tocmai anuntase ca va da vreo cinci milioane de dolari in acest 
scop, iar Talos pregatise machete si planuri pentru ca americanii sa scoata banii. Asa incit, spun 
sursele noastre, Talos i-a promis lui Perlitz ca-i aranjeaza preluarea contractului de construire a 
campusului, daca-i ofera un imprumut fara dobinda. Fostul sef Vasile Talos neaga acum ca ar fi existat 
o conditionare de acest gen: ?Eu i-am oferit doar posibilitatea de a participa la competitia pentru 
cistigarea lucrarilor, nu i-am garantat nimic?. S-a batut palma si s-a incheiat un alt contract (semnat 
tot de Simion Tamas), prin care se instituia ipoteca pe un teren de 7,8 ha pe care Biserica il detinea in 
Colentina. Daca Biserica nu returna 100.000 de dolari intr-un an de zile, terenul urma sa fie preluat de 
firma AMROMCO, a lui Perlitz. Imediat dupa imprumut, Talos a plecat in SUA, ?la studii?, tara pe 
care de altfel o vizita foarte des si unde-si faceau studiile si cei doi copii ai sai. Termenul fixat prin 
contract pentru restituirea celor 100.000 de dolari, a trecut, iar Talos, n-a inapoiat banii. Cind 
amenintarile lui Perlitz (care se prinsese ca niciodata nu se va construi campusul), au atins apogeul, 
Talos s-a intors urgent din ?state? ca sa rezolve problema, nu cumva sa se afle in strainatate de 
imprumut si de modul in care riscase un teren de 7,8 hectare. Talos pretinde acum ca Perlitz dorea sa 
puna mina pe hectarele bisericii. Daca lucrurile ar fi stat asa, Perlitz putea oricind sa execute 
contractul in cele doua luni de intirziere a restituirii sumei. Mai mult, afaceristul Perlitz nu ceruse nici 
o dobinda, dovada ca altele erau intelegerile. Cel ?tras in piept? cu promisiunea unui amplu contract 
de constuctie, s-a dovedit a fi, asadar, Perlitz! Asa au incetat relatiile dintre Biserica Baptista si 
mafiotul dat in urmarire generala. Linistiti dupa disparitia lui Perlitz, sefii uniunii au crezut probabil 
ca nimic nu va mai scoate la suprafata trecutul tulbure ce-a legat vremelnic un cult respectabil de unul 
dintre urmaritii Interpolului. Iata insa ca actele nu au disparut si, prin voia Domnului, ele au ajuns la 
redactia noastra. 
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http://www.oradesibiu.ro/2009/08/19/pastorul-poplacean-de-la-biserica-baptisa-betania-acuzat-ca-a-colaborat-cu-
securitatea-poplacean-sustine-ca-e-nevinovat/ 

Pastorul sibian Poplăcean de la “Betania”, 
acuzat că a colaborat cu Securitatea.  

Consiliul Naţional pentru Studierea Arhivelor 
Securităţii a cerut Curţii de Apel Bucureşti să constate că pastorul sibian Doinel Octavian 
Beniamin Poplăcean, a colaborat cu Securitatea.  

Acţiunea CNSAS a fost introdusă în instanţă în aprilie, după ce, anterior, Cultul Creştin Baptist din 
România – Uniunea Bisericilor Creştine Baptiste din România a solicitat verificarea lui Poplăcean în 
baza Legii 187/1999. Procesul a început, în iunie, la Curtea de Apel Bucureşti şi va continua pe 22 
septembrie. Din acţiunea depusă de CNSAS rezultă că Poplăcean a fost recrutat în calitate de 
colaborator pe 6 august 1981, “pentru supravegherea informativă în cadrul cultului baptist din Sibiu”. 
La acea dată a semnat angajamentul olograf, preluând numele conspirativ de colaborator “Octavian”. 
În procesul recrutării, Poplăcean a furnizat informaţii despre “cetăţenii străini care vizitează cultul 
baptist din Sibiu, precum şi cu privire la pastorul baptist Teutsch Friederich, care în 1980 a rămas 
ilegal în RFG”. Colaborarea cu Securitatea a durat până în 1989. “Octavian” a declarat în 
angajamentul semnat cu Securitatea: “cunoscând că apărarea patriei este o îndatorire a fiecărui 
cetăţean, mă angajez de a colabora cu organele de Securitate”.  

Doinel Octavian Beniamin Poplăcean a furnizat note cu valoare operativă referitoare la activitatea mai 
multor emisari cultici din străinătate sau grupări baptiste care au vizitat comunitatea baptistă din 
Sibiu, informaţii privind starea de spirit în rândul credincioşilor cu ocazia desfăşurării lucrărilor 
congresului baptist sau date despre profesorii şi pastorii baptişti care aveau legături cu străinătatea. 
“Dovada importanţei pârâtului pentru organele de Securitate”, arată CNSAS, “este confirmată de 
recompensele primite sub forma unor aprobări de a călători în străinătate, fiind de notorietate că în 
timpul regimului comunist acest lucru era refuzat majorităţii românilor”. Unul din ofiţerii de 
securitate a consemnat, într-un raport din 1983, că Poplăcean poate pleca în străinătate deoarece “are o 
situaţie materială bună, se împacă foarte bine în familie, nu are rude în străinătate şi nu are de gând să 
rămână în altă ţară”. 

http://www.oradesibiu.ro/2009/08/19/pastorul-poplacean-de-la-biserica-baptisa-betania-acuzat-ca-a-colaborat-cu
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Poplăcean: „Nu am colaborat cu Securitatea” 

Contactat de oradesibiu.ro, Beniamin Poplăcean a declarat că nu comentează în niciun fel acţiunea 
CNSAS şi se declară nevinovat. „Nu am colaborat cu Securitatea. Este o acuzaţie falsă la adresa mea. 
Voi merge în faţa instanţei pentru a îmi demonstra nevinovăţia şi pentru a îmi apăra imaginea mea. Se 
va vedea până la urmă că eu am dreptate şi nu CNSAS-ul” a declarat acesta. 

Cine este Poplăcean? 

Doinel Octavian Beniamin Poplăcean a fost preşedinte al Comunităţii Baptiste Sibiu în perioada 1989-
1997 şi vicepreşedinte al Uniunii Bisericilor Crestine Baptiste din Romania în perioada 1996 –2000. 
De asemenea, este membru fondator si pastor al Bisericii Creştine Baptiste “Betania” din Sibiu. 
Începând cu 1991, este preşedintele Bordului de conducere al Institutului Teologic Baptist din 
Bucureşti.  
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http://www.crimetime.ro/politie/iarba-dracului-in-casa-domnului-canabis-descoperit-intr-o-biserica-baptista-din-
rasnov.html 

Iarba dracului in casa Domnului! Canabis 
descoperit intr-o biserica baptista din Rasnov 

Intr-o anexa a unei biserici baptiste din Rasnov, procurorii DIICOT au descoperit niste plante 
suspecte si banuiesc ca e vorba despre canabis.  
Embed: 

 
Anchetatorii au ajuns acolo cercetandu-l pe un cetatean american, prins in flagrant la Brasov in timp 
ce vindea droguri. 

Fiu de pastor baptist, tanarul se pare ca usca si ambala canabisul chiar langa lacasul de cult. 
Anchetatorii au descins in biserica sperand ca vor gasi marfa, dar cineva facuse deja curatenie. Totusi, 
printre scandurile dusumelei unei anexe au gasit resturi de plante uscate pe care le-au trimis la analiza.  

Americanul suspectat de trafic si consum de droguri a venit in Romania acum 18 ani impreuna cu un 
frate si tatal lor, care a infiintat mai multe biserici baptiste in zona Brasovului. Pastorul a fost insa 
exclus din comunitate. Cei doi frati au ramas in continuare in Brasov si, spun anchetatorii, doar unul 
dintre ei are probleme cu drogurile. A fost cercetat chiar si de politia federala a Statelor Unite pentru 
infractiuni similare.  

Retinut initial, americanul, in varsta de 29 de ani, este cercetat acum in libertate si are interdictia de a 
parasi Brasovul. Nu se stie inca de unde provine canabisul pe care tanarul il vindea cand a fost prins in 
flagrat. La audieri, le-a spus anchetatorilor ca, intamplator, a gasit o cultura pe un camp aflat la 50 de 
kilometri distanta, dar procurorii, nu exclud sa fi cultivat chiar el canabisul undeva in apropiere de 
lacasul de cult.  

  
  

http://www.crimetime.ro/politie/iarba-dracului-in-casa-domnului-canabis-descoperit-intr-o-biserica-baptista-din
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http://www.informatiadebihor.ro/ancheta/4929-rzboi-baptisto-baptist 

Război baptisto-baptist!  

Scris de I.B.     

Luni, 29 Noiembrie 2010 09:00  

Apropiata conferinţă naţională a „Străjerilor” - care va avea loc la Băile 
Felix, în perioada 7-12 decembrie 2010 - a declanşat un adevărat război 
„fratricid, baptisto-baptist”.  

Principalii protagonişti ai acestuia sunt fondatorul Universităţii 
Creştine „Emanuel” din Oradea, pastorul Iosif Ţon, şi actualul 
rector al acesteia, pastorul Paul Negruţ. Combatanţii sunt... 
personaje deosebit de controversate: Ţon a recunoscut că a 
colaborat cu fosta Securitate, în timp ce Negruţ a plagiat un autor 
american pentru a publica un curs de etică... 

Scandalul a pornit de la faptul că, pastorul baptist Iosif Ţon s-a 
alăturat Mişcării de Trezire Spirituală „Străjerii”, un proiect 

controversat, contestat şi chiar blamat de Cultul baptist. Motivele „trădării” lui Ţon au fost publicate 
pe mai multe site-uri şi pe puteţi găsi AICI. 

Ulterior, pastorul baptist Paul Negruţ şi... sluga acestuia, Marius Cruceru, au pornit o veritabilă 
campanie anti-„Străjeri”. Sau cel puţin aşa părea... „Oricum, mişcarea Străjerilor este doar collateral 
damage; ţinta nu-s ei ci este Ţon. Străjerii au existat şi prin Oradea, şi aiurea prin ţară, de câţiva ani. 
Marius Cruceru a făcut mucles faţă de ei. Continua să ne prezinte instrumente muzicale şi să scrie 
posturi populiste. Până când a dat semnalul starostele [Negruţ] de la Emanuel. Atunci s-au deschis 
zăgazurile  …adâncului şi-a început lupta. [În viziunea şi ura lor viscerală] Iosif Ţon trebuie nimicit, 
redus la tăcere, terminat. S-au uitat ‘jde ani de idolatrizare a lui Ţon. Când se mergea dintr-o localitate 
în alta într-al asculta. Când Ţon era medalia din pieptul fiecărui baptist român. Când era adulat şi 
ţinut pe piedestal. Acum asistăm la dărâmarea statuii. Ca pe vremea omorârii lui Sadat, [cândva 
salvatorul Egiptului]”, spune pastorul Theodor D. Pop. 

„Războiul total, fratricid, baptisto-baptist, declanşat de te-ologii bihoreni s-a extins la atacuri 
nepermise la adresa penticostalilor şi doctrinei apostolice a Evangheliei depline a lui Christos! Nu 
credeam că se va ajunge aici. Iosif Ţon este atacat din toate poziţiile. Atacanţii sunt şi istorici şi 
isterici! Majoritatea atacanţilor sunt baptişti bihoreni [conduşi de Paul Negruţ şi Marius D. Cruceru]. 
Ei au cântărit în mâinile lor bătătorite de condeiele blogosferei cei mai grei bolovani (...), mai adaugă 
în „scrisoarea” sa pastorul din Seattle. 
Vom reveni cu amănunte!... 

 

 

http://www.informatiadebihor.ro/ancheta/4929-rzboi-baptisto-baptist
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http://www.queerty.com/the-gay-rentboy-scandal-that-should-sink-bigot-baptist-minister-george-alan-rekers-20100504/ 

The Gay Rentboy Scandal That Should Sink 
Bigot Baptist Minister George Alan Rekers 

 

George Alan Rekers helped James Dobson found the Family Research Council in 1983. He's an uber-
conservative Baptist minister in Miami. He's a raging anti-gay activist. And he just returned from a 
sun-filled 10-day trip to Bermuda with his rentboy. 

Get your Pulitzer ballots ready, because the Miami New Times' stalking of Rekers from the airport 
deserves an award. 

On April 13, the "rent boy" (whom we'll call Lucien) arrived at Miami International Airport on 
Iberian Airlines Flight 6123, after a ten-day, fully subsidized trip to Europe. He was soon followed out 
of customs by an old man with an atavistic mustache and a desperate blond comb-over, pushing an 
overburdened baggage cart. That man was George Alan Rekers, of North Miami — the callboy's client 
and, as it happens, one of America's most prominent anti-gay activists. Rekers, a Baptist minister who 
is a leading scholar for the Christian right, left the terminal with his gay escort, looking a bit 
discomfited when a picture of the two was snapped with a hot-pink digital camera. 

Rekers, in an interesting move, is answering a reporter's phone calls. He says he hired the rentboy, 
who the Times dubbed "Lucien," to help with his luggage, because he just had surgery and cannot lift 
his bags; he did manage to push his luggage cart. But he didn't deny he met Lucien on Rentboy.com, 
where his profile describes his "smooth, sweet, tight ass" and "perfectly built 8 inch cock (uncut)" and 
notes he is "wild" and "up for anything." Lucien, however, did confirm that's how they met. 

The embroiling of Rekers in this paid gay sex scandal cannot be overstated. As the Times notes, in 
addition to founding FOTF, he has served "advisory roles with Congress, the White House, and the 
Department of Health and Human Services and testifying as a state's witness in favor of Florida's gay 
adoption ban," "is a board member of the National Association for Research & Therapy of 
Homosexuality," and "lectures worldwide, from Europe to the Middle East, on teen sexuality." 

http://www.queerty.com/the-gay-rentboy-scandal-that-should-sink-bigot-baptist-minister-george-alan-rekers-20100504/
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The utter hypocrisy is astounding. And for all Rekers has to say about why gays shouldn't be allowed 
to adopt children, this man — who pays traveling prostitutes for sex — adopted a 16-year-old boy four 
years ago. He is now Lucien's age. 

UPDATE: And here's "Lucien," all 5'9, 130 pounds of him. 
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http://www.courier-journal.com/article/20100312/NEWS01/303120085/Former-Highview-Baptist-pastor-who-resigned-in-
adultery-scandal-dies-at-73 

Former Highview Baptist pastor, who resigned in 
adultery scandal, dies at 73 

 

The Rev. William L. Hancock, who served as pastor of Highview Baptist Church for 25 years before 
stunning parishioners by suddenly resigning amid an adultery scandal, died Wednesday in Fort 
Worth, Texas. He was 73. 

 

In the decades when tensions between theologically conservative and liberal factions of the Southern 
Baptist Convention were at their strongest, Hancock established the church as an influential 
conservative cornerstone in the denomination. The SBC was then and still is the largest Protestant 
denomination in the United States. 

Then, on the Sunday morning of April 23, 1995, he confessed an extramarital affair before the church 
and announced his resignation. Two months later, the church’s music minister of 25 years, George 
Cavanah, confessed to adultery and resigned as well. Despite the scandals, the church continued to 
grow and now has six locations. 

“We’re sad to hear the news and we’re praying for the family,” the Rev. Kevin Ezell said of Hancock’s 
death. Ezell succeeded Hancock as pastor of the church. 

A native of Lafayette, Ky., Hancock graduated from Austin Peay University in 1958 and earned his 
master of divinity degree at Southern Baptist Theological Seminary in 1963, according to his family. 

He later supported the conservative takeover of the seminary, which had historically been a 
stronghold of the denomination’s more liberal theologians. He was a staunch support of R. Albert 
Mohler, who was a member of Highview and became president of the seminary in 1993, a significant 
moment in the school’s conservative shift. 

http://www.courier-journal.com/article/20100312/NEWS01/303120085/Former-Highview-Baptist-pastor-who-resigned-in
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In the 1980s, Highview was consistently one of the fastest growing churches in the SBC. In 1981 it had 
the most baptisms — 225 — of any church in the evangelical denomination. The church had 4,108 
members in 1984 when it was celebrating its fifth consecutive year as the leader among Kentucky’s 
2,200 Southern Baptist churches at adding new members. By 1988 the church had 5,000 members. 

In a 1984 Courier-Journal article, Hancock credited the church’s success to its emphasis on outreach: 
“It’s a combination of our philosophy and ministry. We believe everything we do should be oriented 
toward reaching people for Christ.” He cited education and recreation as especially effective ways to 
support church members as well as attract new ones. 

Despite his admitted adultery, Hancock’s wife, Euna, stayed with him. The two were married in 1955 
and she survives him. 

 

They moved to Texas soon after his resignation. According to the obituary written by his family, he 
worked in a pastoral capacity at a funeral home there and was active in a Southern Baptist church in 
Forth Wort 
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http://www.abpnews.com/content/view/3794/53/ 

 
Baptist foundation loses money in Madoff 

scandal 
By Bob Allen     
Monday, January 26, 2009  
OKLAHOMA CITY (ABP) -- At least one Baptist group lost money as part of Bernard Madoff's 
alleged $50 billion Ponzi scheme. The Baptist Foundation of Oklahoma said it lost $1.4 million, less 
than 1 percent of its assets, when third-party money managers invested in two of Madoff's allegedly 
fraudulent hedge funds.  

 

Madoff, former NASDAQ chairman and founder of Bernard L. Madoff Investment Securities LLC, 
was arrested in December for allegedly swindling a number of high-profile Jewish charities and 
celebrities including Kevin Bacon, Larry King and Zsa Zsa Gabor.  

Robert Kellogg, president and CEF of the Baptist Foundation of Oklahoma, said his organization, 
which manages investment funds for Southern Baptist ministries, did not make any direct 
investments with Madoff, but learned in mid-December from its investment consultant that one of its 
managers gave the foundation "nominal exposure" to allegedly fraudulent management by Madoff.  

Kellogg said total losses amounted to about $1.4 million out of a total of $234 million in assents 
managed by the foundation.  

"To become a victim of fraud, despite our best efforts, is frustrating and disappointing,” Kellogg said. 
"While we are thankful the loss represents less than 1 percent of our assets under management, it's still 
a letdown whether it's $1 or $1 million."  

Kellogg said the Foundation remains fiscally strong and at the end of this month will distribute for 
the second consecutive year $10 million to more than 300 charitable organizations.  

Oklahoma Baptist University, the foundation's largest client, lost about $600,000 of its endowment 
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holdings. University officials said the loss would not have a significant impact on the school's 
operating budget.  

"While we certainly were saddened by the scam, it is a very small part of the overall investments of the 
University," said Randy Smith, OBU senior vice president for business affairs. "The loss does not 
weaken our overall financial stability."  

Madoff is accused of defrauding investors by selling them investments not paid back by legitimate 
stock gains but with money from new investors. The alleged crime is named after Charles Ponzi, who 
invented the pyramid scheme in 1920.  

Like many Ponzi schemes, Madoff is accused of an affinity fraud, which preys on victims of 
identifiable groups such as ethnic or religious communities. The Madoff scandal targeted high-profile 
Jewish charities, including the American Jewish Congress, Elie Weisel's Foundation for Humanity 
and a charity started by filmmaker Steven Spielberg.  

A smaller-but-similar scandal hit Baptists in the 1990s, when 11,000 investors in the Baptist 
Foundation of Arizona fell victim to a $550 million Ponzi scheme.  

The BFA began marketing individual funds, often in churches, telling prospective investors their 
funds would be safe, yield high returns and help strengthen Southern Baptists in the state. 
Foundation officials invested aggressively in Arizona's hot real-estate market, which eventually 
cooled.  

Whistle-blowers went to the media, prompting investigation by state officials, who forced the 
foundation to stop selling securities in 1999. The foundation filed for bankruptcy, listing assets of 
$220 million and liabilities of $640 million.  

Investors eventually recovered a portion of their money through sale of assets and legal settlements, 
including $217 million from Arthur Andersen, the now-defunct accounting firm later involved in the 
Enron scandal. Several BFA officials went to prison.  

Kellogg said the Oklahoma Baptist foundation would take the occasion to review "due diligence 
efforts" for investing but lamented that it is difficult and sometimes impossible to "detect and prevent 
fraud committed by a deliberate and determined mind."  
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New Birth Missionary Baptist Church; Bishop’s 
Scandal 

Posted by Helmy Muzakki on Sep 26th, 2010 // 6 Comments 

 
 

 

Two young men, age 20 and 21, filed a lawsuit against the leader of the New Birth Missionary Baptist 
Church in Lithonia, Ga (where almost 10,000 come to worship on a weekly basis), Eddie Long, at the 

DeKalb County Court on Tuesday. 

Pastor Long said that he will fight allegations that he lured young men into sexual relations and that 
he was not a man, which published in the media.? 

According to reports, Bishop Eddie Long who happens to be a very outspoken anti-gay activist 
allegedly used his spiritual authority, money, luxurious trips to convince two young men 17 and 18 
years old respectively who were members of his congregation into having sex with him. 

Mr Long’s attorney, Craig Gillen has rapidly released a statement where he made it clear that the 
allegations against his client are unfounded and untrue. 

This is not the first time that the good pastor is embroiled in an unholy affair, back in 2007 him along 
with several prominent religious figures were being investigated for mishandling their churches 
funds. 
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